
Vragen van GroenLinks in het kader van actualiteitenuur van 4 juni 2025 

De afgelopen decennia is de biodiversiteit in Nederland sterk achteruitgegaan. Sinds 1990 is de totale 
insectenbiomassa in sommige gebieden met meer dan 75% afgenomen, zo blijkt onder meer uit 
Duits-Nederlandse langjarige studies. Dit heeft ingrijpende gevolgen voor ecosystemen: insecten 
vormen immers de basis van veel voedselketens. Ook broedvogels lijden hieronder. Volgens Sovon 
en Vogelbescherming Nederland is het aantal weidevogels, zoals de grutto en de kievit, dramatisch 
gedaald. De grutto – onze nationale vogel – is er sinds de jaren zestig zelfs met meer dan 60% op 
achteruitgegaan. 

Een belangrijke oorzaak hiervan is de intensivering van de landbouw en het maaibeleid. Vroeg 
maaien, vooral in het broedseizoen, leidt tot vernietiging van nesten en verstoring van opgroeiende 
kuikens. Juist het beperken van maaien tot na het broedseizoen wordt door ecologen en 
natuurbeschermers al jarenlang als cruciaal aangemerkt om het tij te keren. 

Een concrete situatie in onze gemeente: medio mei werd een groot perceel, waar de toekomstige 
Hem is gesitueerd en dat in pacht is bij de gemeente, gemaaid terwijl het broedseizoen op dat 
moment nog volop gaande was. Zoals bekend is dit een locatie in de directe nabijheid van De 
Hounspolder – een bekend weidevogelgebied. De GroenLinks fractie is van mening dat de gemeente 
ook een verantwoordelijkheid heeft richting weidevogels en het in stand houden en verbeteren van de 
biodiversiteit in de toekomst. 

Daarom heeft de fractie van GroenLinks de volgende vragen aan het college, met als doel om te 
komen tot een helder en ecologisch verantwoord maaibeleid, ook in gemeentelijke 
pachtovereenkomsten. 

• Nu het college bekend is met het feit dat medio mei een perceel in gemeentelijke pacht is 
gemaaid tijdens het broedseizoen, hoe beoordeelt het college deze gang van zaken in het 
licht van de achteruitgang van weidevogels en de bredere biodiversiteit en de 
verantwoordelijkheid die de gemeente heeft in het herstellen van biodiversiteit en het 
beschermen van de weidevogelpopulatie? 

• Wordt in de huidige pachtovereenkomsten van de gemeente expliciet vastgelegd wanneer wel 
en niet gemaaid mag worden – en zo nee, is het college bereid hier helder beleid op te 
formuleren, met oog voor het broedseizoen en ecologische belangen? 

• Is het college bereid om in toekomstige én bij verlenging van bestaande 
pachtovereenkomsten op te nemen dat percelen in gemeentelijk eigendom in ieder geval tot 
en met mei niet gemaaid worden, en dat maaien daarna alleen gebeurt met ecologische 
afwegingen, zoals gefaseerd maaien of maaien buiten broedlocaties? 


